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Betreft Webex-overleg Minister VWS en Covid-19

Vergaderdatum 11 juni 2020

1. Opening

2.

opent de vergadering en geeft aan dat de minister wat later

aansluit.

Evaluatie van dit overleg

EEE geven aan dat dit punt bedoeld is om procesafspraken met elkaar

te maken over hoe VWS en de [JEfIEZR)de komende 1,5 jaar met elkaar de

samenwerking gaan vormgeven. Vandaag is daar al een gesprek tussen

over geweest. Dit krijgt volgende
week een vervolg in een separaat overleg.

5.1.2e

Slachterijen
De belangrijkste afspraak die wordt aangehaald is het plan dat door de

veiligheidsregio’s samen met de GGD’en wordt opgesteld. Van belang is dit

zo snel als mogelijk vorm te geven. Dit resulteert

5.1.2e

in een gesprek op 12

en andereoie
is voor VWS de contactpersoon op dit

onderwerp. Zij organiseren zelf als andere EXE hierbij moeten worden

betrokken.

juni met onder andere

5.1.2e

Afspraak: VR/GGD-en stellen plan op over aanpak slachterijen en delen dit

met VWS

Financiering
Dit agendapunt wordt met de minister besproken. GGD GHCR Nederland

geeft aan dat zij willen benadrukken dat de toezegging die gedaan is, goed
is ontvangen. Maar dat het bericht hierover zo snel als mogelijk wordt

gedeeld met alle betrokkenen. Ze geven aan zeker te willen weten dat het

geld naar de GGD’en gaat, nadat de declaratie door de VZ VR wordt

ingediend. De centrale vraag die nu voorligt is: Hoe ver zijn we met dat

proces en hoe kunnen we dat verder afhechten. GGD GHOR NL geeft aan

dat overzicht van kosten momenteel wordt afgerond. De verwachting is

dat dit volgende week aan VWS wordt gestuurd. Er is separaat van het
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overleg ook met gesproken over mogelijke Directoraat Generaal

bevoorschotting en hoe dit te versnellen. Volksgezonaheid

Publieke Gezondheid

Openbare en

Vanuit VWS wordt aangegeven dat het inzicht van de kosten voor VWS Jeugdgezondheidszorg

nodig is om budgetten over te kunnen maken. Hoe eerder dat overzicht bij
VWS is, hoe beter. De afspraak wordt herhaald dat de voorzitter van de Datum

veiligheidsregio de budgetten aanvragen, maar dat deze direct naar de 11 juni 2020

GGD’en worden overgemaakt. De oproep wordt gedaan dat de uitvoering
niet goed verloopt, dit zo snel als mogelijk VWS wordt gemeld. Maar

vooralsnog is het beeld dat het goed gaat. Daarnaast geeft de Minister aan

dat geld de laatste zorg van de GGD’en moet zijn. De financiering wordt

conform afspraak uitgewerkt en geef vooral prioriteit aan het aannemen

van personeel en het goed inrichten van werkprocessen.

Afspraak: GGD GHOR NL stuurt in de week van 15 juni 2020 het overzicht

met kosten aan VWS.

5. Notificatie (NA) en thuisrapportage APP (TRA): visie EEE
EER geven aan graag mee te willen denken met de app-ontwikkelingen
en deze ook goede uitvoering te willen geven. Op verzoek heeft de

gecombineerde stuurgroep (GGD, RIVM en VWS) twee programma’s van

eisen opgesteld. Eén voor NA en één voor TRA. Meegegeven wordt dat

TRA echt in een behoefte van GGD’en voorziet. De NA wordt als

‘stiefkindje’ gezien en kent een beperkter draagvlak. Er wordt nu in de

regio Twente getest. Goed om met elkaar het traject van de apps te

doorlopen, zeker ook in relatie tot het bco. Zo ook besproken in de

Bestuurlijke Regietafel van gisteren.

Planning: de Taskforce digitaal ondersteuning bco heeft stilgestaan bij de

planning. Daarbij is opgemerkt dat het goed is om bij de evaluatie van de

test in Twente het onderzoek en testplan klaar te hebben en met elkaar te

kijken welke delen geschikt zijn om bij een landelijke live-gang van de

apps mee te nemen.

6. Testen en traceren

maakt de BEES complimenten voor de 100.000 geteste

persoon in Nederland. Goed om bij de positief geteste personen snel te

starten met het BCO. De web portal speelt daarbij een rol. Deze wordt

eind juni 2020 operationeel.

Testen bij kinderen

Er is onduidelijkheid over de vraag: Wanneer test je kinderen wel of niet.

GGD’en gaan hier verschillend mee om. Daarom is het goed om te komen

tot een eenduidige lijn. VWS, RIVM en de GGD’en voeren hierover overleg
hoe deze lijn invulling te geven. Dit wordt dan onderdeel van de Richtlijn
‘Snottebellen’. Die vormt de basis voor vervolgafspraken.
Eenzelfde boodschap is mede van belang voor scholen en kinderopvang.
Daarop ook de communicatie afstemmen.

Traceren

In de Kamer is een motie aangenomen over de doorlooptijd. De uitwerking
wordt samen met RIVM, GGD GHOR Nederland en LCDK uitgevoerd.
Gekeken wordt naar de ketenaanpak en welke stapjes daarbinnen te
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beinvloeden zijn. Voor nu is de boodschap: binnen 24 uur afspraak binnen pirectoraat Generaal

24 uur uitslag. In 95% van de gevallen is het zo dat de GGD na ontvangst Velksgezondheid
in het lab, de uitslag meldt. Maar in dit kader is het ook goed om te kijken or
naar de definitie van 'tellen’; wanneer begin je te tellen? Jeugdgezondheidszorg

De vraag wordt gesteld of je de start van het BCO centraal ergens Datum

vandaan kan halen. Dit is uit HPZone light te halen. Deze wordt over twee 11 juni 2020

weken operationeel. De gegevens moeten dan beschikbaar komen voor de

GGD Monitor. In de doorvraag, stelt de Minister:

- Je hebt tijd tussen afsprazk en test,
- Je hebt tijd tussen test en uitslag en

- Je hebt tijd tussen uitslag en bco.

Is het moment van besmetting dan terug te halen?

Aangegeven wordt dat dit uit de systemen te halen is. Het BCO is

daarvoor de basis. Daar wordt namelijk de vraag gesteld wanneer

begonnen de klachten. Let wel op: bij start van klachten en besmetting,
dit zijn twee verschillende dingen. Een besmettingsmoment is niet altijd te

herleiden. Wel kan je een aanname in de tijd doen. Maar dan moet je wel

goed kijken welke bronnen de mogelijke besmetting zijn geweest.
In de toelichting geeft de Minister aan dat je eigenlijk toe wilt naar een

genormeerd moment van besmettelijkheid om het gehele proces in beeld

te hebben. Voor nu zijn er onvoldoende data die de aanname van circa 6

dagen van besmetting onderbouwen. Dit zou onderdeel van de monitor

moeten worden.

De werkgroep doorlooptijden neemt dit mee waar het de ketenbenadering
betreft. Hoe we het virus op de hielen zitten, daar is andere expertise voor

nodig.

Afspraak: de werkgroep doorlooptijden gaat met de motie Veldman aan de

slag. Dit wordt onderdeel van de komen Kamerbrief.

Toerisme

Er wordt een toelichting op het proces gegeven. GGD’en zijn bezig met het

opstellen van een plan. Het advies van het RIVM wordt daarbij betrokken.

Ook worden de prognose van de aantallen toeristen (bron Buitenlandse

Zaken) meegenomen. Vooralsnog worden er geen enorme aantal toeristen

in de komende maand verwacht. Mogelijk wel in de maand augustus.
GGD’en verwachten dan 1000 extra testen per dag. Toeristen zullen met

name uit Duitsland en Belgié komen (is de verwachting) en niet zozeer

met het vliegtuig de reis maken.

In het plan wordt gekeken naar het bco in de verschillende provincies
waar meer of minder toeristen kwamen. Ook wordt aandacht besteed aan

quarantaine locaties. Het inzetten op terugkerende Nederlanders maakt

geen onderdeel uit van dit specifieke plan, maar vormt onderdeel van het

brede verhaal over toerisme.

Het plan, wazarin deze elementen samen komen, wordt voorgelegd aan alle

Er wordt naar een moment op korte termijn gezocht vanwege het

openstellen van de grenzen per 15 juni 2020.

Afspraak: GGD GHOR NL legt het Toerisme-plan zo snel als mogelijk voor

aan alle DPG-en, gelet op het openstellen van de grenzen per 15 juni.

Daarna wordt dit plan gedeeld met VWS.
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Bezoekersregeling VVT
In de afgelopen periode is de VWT-sector opengegaan voor beperkt aantal

bezoekers. Op 15 juni gaan alle locaties open. Met elkaar worden de

volgende beelden gedeeld:
- Enorme druk van de buitenwereld op de verzorgingshuizen om bezoek

toe te staan

- Alles ligt op stoom

-  Veel huizen werken mee

- Maar:

o Variatie op de bezoekersregelingen binnen de huizen

o Tweede handreiking van ActiZ kan ter hand worden genomen;

levert veel werk op

o Zorg over hoe je de bezoekersregeling overeind kan houden

onder druk van de omgeving
o Maar ook aantal huizen die het ‘gewoon’ lastig vinden

o Zorgen om inzet van mensen (verhoogde uitval) en middelen

o Door het openstellen voor bezoek wordt het gevoel van

risicolopen als stress vol ervaren

- Goed om naar de lessen te kijken wat je anders had/willen doen

Bij de Lessons learned is aandacht nodig voor:

o De maatregel om de VVT-sector weer open te stellen voor

bezoekers roept ook de vraag op wat het effect voor de

bewoners (afweging medisch handelen versus ethisch

handelen) is.

o De kans dat een bezoeker besmettelijk is, is in de huidige
context laag. Rechtvaardigt dit de terughoudendheid van

verpleeghuizen?
o Wat doen we als besmettingsgraad in de VVT-sector weer

toeneemt? Daar hebben we nu nog geen antwoord op.

o Bij een tweede golf is gehele sluiting disproportioneel.
- De minister doet een beroep op de[EXEEom samen naar deze

uitdagingen te kijken. Zodat we huizen meer ondersteuning en

begeleiding kunnen bieden in een intelligentere manier om met de

eventuele tweede golf om te gaan.
- De IG] geeft aan dat voor nu er vraagstukken liggen bij huizen over

de komende vakantieperiode en hoe die goed door te komen. Ook

hebben ze gezien wat het effect op de bewoners is van het minder

aantal bezoekers (brengt rust). De VVT-sector wil nu datgene wat ze

hebben geleerd goed inregelen.
- Eind volgende week wordt een eerste inventarisatie opgeleverd over

hoe met deze lessen om te gaan. Dan weer verdere stappen nemen.

Afsprazk: rond 19 juni 2020 inventarisatie van lessons learned opleveren

Dashboard corona

De Minister neemt de aanwezigen mee in de ideeén hoe we het Dashboard

gaan gebruiken in de controle fase. Uiteindelijke doel is om het Dashboard

te gebruiken als "warning system”. Maar dan heb je wel informatie nodig

qua doorlooptijd van besmetting tot en met bron- en contactonderzoek.

Een ander doel is een Dashboard te maken die de ontwikkeling regionaal
beter in beeld krijgt en welke maatregelen je daarvoor moet nemen. Wel

is het zaak om niet te willen streven naar een allesomvattend Dashboard,
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10.

11.

maar bij je oorspronkelijke doel te blijven. Daarom van belang alleen Directoraat Generaal

gebruik te maken van indicatoren die bijdragen aan het doel van het Volksgezondheid

Dashboard
Publieke Gezondheid

Openbare en

Jeugdgezondheidszorg

GGD monitor

Er zijn verschillende dashboarden, monitoren op het gebied van COVID-19 patum

en ook is informatie te vinden op waarstaatjegemeente.nl. Goed blijven 11 juni 2020

nadenken waar we indicatoren bij elkaar brengen en wat het doel is.

Is de GGD monitor de monitor waar we voldoende gegevens uithalen voor

VWS en/of GGD’en? Dit is steeds onderwerp van gesprek met de gebruiker

(VWS). De monitor is feitelijk de verantwoording van opdrachten die wij
als [EEE hebben.

Over de lijst van test-indicatoren wordt gemeld dat deze onderdeel van de

GGD Monitor gaan worden. Goed om te kijken wat is gevraagd en wat op

korte termijn kan worden gerealiseerd. In de aanbiedingsmail wordt

aangegeven waarom welke data wel of niet in de monitor zijn opgenomen.

Persoonlijke Beschermingsmiddelen
Er was geen aanleiding deze te bespreken.

Afsluiting
Drie punten komen aan de orde:

- Volgend overleg 16 juni: GGD GHOR NL geeft aan het geen probleem
te vinden om die afsprazk niet door te laten gaan. Maandag vindt

hierover uitsluitsel plaats vanuit GGD GHOR Nederland.

- De Minister heeft aangegeven een face-to-face overleg te willen

voeren met de De vraag ligt voor of daar mogelijkheden voor

worden gezien. Ook hier wordt door GGD GHOR op teruggekomen.
- De aankomende definitieve monitor wordt uiterlijk maandag 15 juni

voor 14 uur aangeleverd. Vrijdag wordt het concept verstuurd.

Onderwerpen volgend overleg
- Stand van zaken toerisme

- Bezoekersregeling VVT-sector (inventarisatie eind week 25)
- Doorlooptijden testen en traceren

- Digitale ondersteuning (apps)
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